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Kövér László úrnak ,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok

intézni az emberi erőforrások miniszteréhez, mint a tárgyban illetékes kormánytaghoz

„Támogatná-e a Kormány az 1752-ben épült torockói vízimalom felújítását? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy magyar állampolgártól kaptam megkeresést azzal kapcsolatban, hogy Torock ó

1752-ben épült vízimalma felújításra szorul . Alább változtatás nélkül bemásolom a segítsége t

kérő levelet :

„A közreműködő segítségeteket szeretném kérni a torockói vízimalom megmentésére .

Magyar vállalkozókat keresnénk, akik segíteni tudnának ebben . Évente járunk Erdélybe,

sajnos azt tapasztaljuk, hogy a torockói vízimalom felújításra szorul . A világörökség részé t

képező településen magánkézben van a döcögősen működő, de működő (!) idegenforgalm i

látványosság. A település nevezetessége 1752-ben épült, tíz éve még iparszerűen működött,

illetve energiát szolgáltatott a helyi kovácsm űhely fújtatójának és kalapácsainak.

A tulajdonos Both család belép ődíj nélkül, némi látogatói támogatás mellett mutatja

be a műemléket az érdeklődőknek. Both István önerőbő l toldozgatja-foldozgatja a malo m

berendezését és az épületet, de az állagmegóváson túl helyre szeretnék állítani a malom



üzemképes állapotát, amihez támogatásra lenne szükségük. Both István és felesége, Both

Ilonka néni, valamint a molnár fiúk Both István kérését tolmácsolom akkor, amikor segítsége t

keresek nekik Magyarországon. Elbeszélésük szerint kb . 10 millió forintból jelentős

rekonstrukciót lehetne végezni a malmon, így az további évtizedekre fennmaradna a magyar

építészet számára .

Augusztusban írtam levelet Balog Zoltán miniszter úrnak, de még választ se m

kaptam. Ötleteket és tanácsokat is köszönök, amivel segíthetnénk a Both családnak . "

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Válaszolt-e már a levélben említett megkeresésre? Ha igen, mi volt annak tartalma ?

Ha nem, miért hagyta a levélírót válasz nélkül ?

Támogatná-e á Kormány az 1752-ben épült torockói vízimalom felújítását ?

Amennyiben igen, akkor hová fordulhatnak a tulajdonosok ?

Budapest, 2016 . október 11 .
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